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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 30.03.2022  

Číslo: 03634/2022/ORRUPŽP-13749 

Vybavuje: Ing. Ľudmila Sekeráková 

e-mail:ludmila.sekerakova@vucke.sk 

telefón: 055/7268 176 

  

 

ZÁPISNICA 

 

z 28. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 30.03.2022 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

3. Dodatok č. 3 k  Zásadám a  postupu pre udeľovanie ocenení Košického samosprávneho kraja 

4. Dodatok č. 4 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

5. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2021 

6. I. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 

7. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja vrátane Integrovanej územnej stratégie  

8. Informácia VVS, a.s. Košice k pripravovanému Plánu rozvoja verejných vodovodov 

a verejných kanalizácií pre územie Košického kraja na roky 2021- 2027 (bod 5/ z Plánu úloh 

Komisie ÚPŽP na I. polrok 2022) 

9. Návrhy, podnety, požiadavky 

10. Rôzne 

11. Záver 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie privítal členov komisie a otvoril 28. rokovanie Komisie ÚPŽP. Z celkového 

počtu 25 členov komisie bolo na začiatku rokovania prítomných 12 členov, komisia nebola 

uznášaniaschopná. Predseda komisie navrhol pokračovať v rokovaní o jednotlivých bodoch 

programu. Návrh programu rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-

mailom. Upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu výlučne 

pre potreby zhotovenia zápisnice. 

 

Diskusia: 

Ing. Zubriczky navrhol doplniť program rokovania o informáciu k ekologickej katastrofe na 

rieke Slaná a požiadal komisiu, aby bolo k tomu prijaté uznesenie pre zastupiteľstvo. 

Predseda komisie uviedol, že rieka Slaná patrí do povodia Ipľa nie do povodia Hornádu 
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a Bodvy. Na základe doručeného podnetu predseda komisie ihneď informoval Krajské 

riaditeľstvo policajného zboru Košice (oddelenie environmentálnej polície), aby konali. 

Konštatoval, že orgány ochrany prírody sú málo činné (OÚ odbor ŽP, Inšpekcia ŽP).  

Navrhol doplnenie bodu programu o ekologickej katastrofe na rieke Slaná, ak bude komisia 

uznášaniaschopná. 

 

Záver: 

Prítomní členovia s návrhom programu rokovania komisie súhlasili. Komisia nehlasovala 

o návrhu programu, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č.2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Uznesenia z 27. Komisie ÚPŽP: 

Uznesenie č. 2/2022 

Komisia berie na vedomie plnenie uznesení z komisie s pripomienkami: 

1. odporúča vedeniu KSK pri ďalšej zmene rozpočtu v roku 2022 navrhnúť finančné 

prostriedky na spolufinancovanie projektov vodovodov a kanalizácií v jednotlivých 

obciach Košického kraja, podľa vzoru Trnavského a Prešovského samosprávneho 

kraja (napr. obec Ploské – časť Ortáše, Sobranecký skupinový vodovod). 

Plnenie: - v plnení 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský informoval, že uznesenie predložil na Zastupiteľstve KSK, 

ktoré bolo upravené ale nebolo prijaté a to z dôvodu, že Úrad KSK  k tejto problematike koná 

(podľa informácií to rieši odbor RR).   

2. odporúča KSK participovať s VVS a.s. Košice na riešení manažmentu dažďových vôd. 

Plnenie: - v plnení  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský doplnil text uznesenia „.. a s Podtatranskou vodárenskou 

spoločnosťou ...“. Uviedol, že uznesenie nebolo prijaté  a požiadal odbor RR, aby informoval 

komisiu o plnení. 

 

Uznesenie č. 5/2022 

Komisia berie na vedomie informáciu odboru RR o príprave databázy brownfieldov 

v Košickom kraji a odporúča vypracovať stratégiu využitia brownfieldov na území Košického 

kraja. 

Plnenie: - v plnení 

 

Uznesenie č. 6/2022 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK vyjadriť sa k novelizácii staveného zákona, ktorý 

okliešťuje rozhodnutia lokálnych samospráv pri rozhodovaní o územnom rozvoji na lokálnej 

a regionálnej úrovni.  

Plnenie: splnené 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, Ing. František Petro, JUDr. Jaroslav 

Hlinka. 
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Predmetom diskusie boli témy: 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský: 

- uviedol, že KSK pripomienkoval nový zákon o ÚP a skonštatoval, že v predloženom 

návrhu zákona o ÚP boli snahy o oklieštenie právomoci lokálnych samospráv, je to 

v rozpore s európskym právom, 

Ing. František Petro: 

- spresnil, že sa jedná o zákon o územnom plánovaní,  

- uviedol príklad, že ak zastupiteľstvo obce neodsúhlasí návrh developéra a ten sa odvolá, 

rozhodne o tom kraj alebo Bratislava. Bude to schválené bez súhlasu zastupiteľstva obce. 

JUDr. Jaroslav Hlinka : 

- skonštatoval, že ak to prejde parlamentom bude to platiť, je to minimálne porušenie 

Európskej charty miestnych samospráv, ktorý je jeden z vážnych medzinárodných 

dokumentov. 

 

Záver: 

O bode č.2 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 3: 

Dodatok č. 3 k  Zásadám a  postupu pre udeľovanie ocenení Košického samosprávneho 

kraja 

 

Vyjadrenie:   

PhDr. Anna Heribanová, vedúca oddelenia organizačného, protokolu a zahraničných vzťahov 

v úvode informovala  k bodu 2 plneniu uznesení, k téme vodovodov a kanalizácií, že pán 

predseda má poradný orgán Rada starostov a primátorov. Najbližšie zasadnutie Rady sa usku-

toční dňa 31.3.2022, kde jedným z prejednávaných bodov bude problematika vodovodov 

a kanalizácií obcí.  

     V ďalšom podrobne informovala o Dodatku č. 3 k  Zásadám a  postupu pre udeľovanie 

ocenení Košického samosprávneho kraja. 

  

Diskusia: 

K bodu č.3 neboli žiadne pripomienky. 

 

Záver: 

O bode č.3 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 4: 

Dodatok č. 4 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

 

Vyjadrenie:  

O Dodatku č. 4 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja po-

drobne informovala JUDr. Marta Vargová, vedúca referátu hospodárenia s majetkom. 

 

Diskusia: 

K bodu č.4 neboli žiadne pripomienky. 

 

Záver: 

O bode č.4 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 
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K bodu č. 5: 

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2021 

 

Vyjadrenie: 

O Záverečnom účte Košického samosprávneho kraja za rok 2021 podrobne informovala Ing. 

Kvetoslava Lipovská, vedúca referátu rozpočtu. 

 

Diskusia: 

K bodu č.5 neboli žiadne pripomienky. 

 

Záver: 

O bode č.5 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná . 

 

K bodu č. 6: 

I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 

 

Vyjadrenie: 

O I. úprave rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 podrobne informovala Ing. 

Kvetoslava Lipovská, vedúca referátu rozpočtu. 

Prišiel jeden člen komisie: 13 členov, komisia bola uznášaniaschopná 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, Ing. František Petro, RNDr. Martin 

Smrčo, Stanislav Lukačko, György Nagy. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

Ing. František Petro: 

- pripomenul, že nie je prítomný žiadny zástupca vedenia KSK, 

- prečítal list starostu obce Svinica, ktorým sa obracia na poslancov zastupiteľstva KSK za 

okres Košice-okolie a v ktorom oznamuje, že „50. ročník Dargovskej ruže“ sa v tomto 

roku zasa neuskutoční (po dvoch rokoch pandemickej situácie), a to z dôvodu postoja 

KSK a centra kultúry ako hlavného organizátora tejto kultúrnej akcie. Zároveň informoval 

o liste z centra kultúry KSK, ktorý bol zaslaný p. starostovi obce Svinica Ing. Šimkovi, 

v ktorom sa uvádza, že aj keď nebol tento projekt finančne podporený, centrum kultúry 

má záujem usporiadať túto prehliadku, môže poskytnúť organizačnú pomoc ale 

nedisponuje finančnými prostriedkami na zabezpečenie realizácie celej prehliadky.  

- uviedol, že suma na túto akciu predstavuje 4000 – 5000 eur, 

RNDr. Martin Smrčo: 

- uviedol, ohľadom riešenia tejto témy sa okamžite informoval na odbore kultúry ,  

- viackrát sa mu nepodarilo skontaktovať s p. starostom Šimom, 

- odbor kultúry poskytol informáciu, že ministerstvo kultúry podporuje finančnými 

prostriedkami niektoré kultúrne podujatia, v tomto prípade nebola KSK poskytnutá 

finančná čiastka z ministerstva, napriek tomu KSK potvrdil, že táto akcia bude podporená, 

chýbala komunikácia s obcou, 

Ing. František Petro: 

- poprosil zástupcov finančného odboru, aby informovali odbor kultúry o tomto probléme 

a spojili sa s pánom starostom obce Svinica, 

p. Stanislav Lukačko: 

- uviedol, že ak bola schválená Krajská futbalová liga a boli vyčlenené prostriedky, tak 

KSK musí podporiť aj takéto kultúrne podujatia,  
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Ing. Jozef Hudák, hlavný kontrolór: 

- uviedol, že táto problematika bude prednesená na kultúrnej komisii a bude sa to riešiť aj 

na finančnej komisii,  

- konštatoval, že išlo o nešťastnú komunikáciu riaditeľa kultúrneho centra, mohol požiadať 

o peniaze Úrad KSK,  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský: 

- uviedol, že je potrebné postupovať systémovo, zvážiť, akým spôsobom sa vyberajú 

aktivity a pripravujú financie, je potrebné zosúladiť plánované akcie s rozpočtom (ak je 

zmena v rozpočte znamená to, že sa mení aj plán aktivít), 

p. György Nagy: 

- skonštatoval, že ak je to dlhodobé kultúrne podujatie s tradíciou, obec mala podať projekt 

v predstihu, keď sa pripravuje finančný plán. Ak nebol projekt podaný, nebolo čo 

schvaľovať. Otázkou je, či to vôbec chcú, nakoľko niektoré podujatia vypadli z programu 

trvalých podujatí.  

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 8/2022 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. 

 

Hlasovanie č. 1  

Prítomní: 13 

Za: 13    Proti: 0   Zdržal sa: 0   

Návrh bol schválený. 

 

Nakoľko komisia bola uznášaniaschopná predseda komisie požiadal prítomných členov 

o hlasovanie o návrhu na doplnenie bodu programu „Ekologická katastrofa na rieke Slaná“. 

 

Hlasovanie č. 2  

Prítomní: 13 

Za: 13    Proti: 0   Zdržal sa: 0   

Návrh bol schválený. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie o  hlasovanie doplneného bodu programu. 

 

Uznesenie č. 9/2022 

Komisia schvaľuje doplnený bod programu „Ekologická katastrofa na rieke Slaná“. 

 

Hlasovanie č. 3  

Prítomní: 13 

Za: 13    Proti: 0   Zdržal sa: 0   

Návrh bol schválený. 

Predseda komisie skonštatoval, že doplnený bod programu bol schválený. 
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Doplnený bod programu: 

Ekologická katastrofa na rieke Slaná 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Slavomír Zubriczky podrobne informoval o ekologickej katastrofe na rieke Slaná, ku 

ktorej došlo dňa 24.2.2022 a to únikom banských vôd z bývalého závodu Siderit v katastri 

obce Nižná Slaná, čím došlo k ohrozeniu živočíchov a rastlín v rieke Slaná a  poškodeniu 

životného prostredia. Informoval, že na Svetový deň vody bola iniciatívou Spojme sa pre 

vodu podaná sťažnosť Európskej komisii na Slovenskú republiku a na zasadnutí Snemu 

Regionálneho združenia miest a obcí Horného Gemera bolo prijaté uznesenie č.8/21.3.2022 

písm.c/, kde žiada príslušné štátne orgány, aby bezpodmienečne a neodkladne urobili 

nevyhnutné opatrenia na zabránenie ekologickej katastrofy vo veci unikania banských vôd na 

rieke Slaná. V deň vzniku ekologickej katastrofy boli všetky príslušné organizácie 

oboznámené s touto situáciou, do dnešného dňa sa s tým nič nedeje.  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, Ing. František Petro, Ing. Zubriczky. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský: 

- uviedol, že je to potrebné čím viac prípad medializovať, spýtal sa na stanovisko primátora 

mesta Rožňava,  

Ing. Slavomír Zubriczky 

- položil otázku kto je zodpovedný a kto vypracuje projekty na odstránenie katastrofy 

(environmentálny fond, ministerstvo hospodárstva, Rudné bane v likvidácii, súkromní 

vlastníci pozemkov ?). 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal o návrh na uznesenie a o hlasovanie o tomto návrhu.  

 

Uznesenie č. 10/2022 

Komisia žiada predsedu KSK, aby požiadal príslušné ústredné orgány štátnej správy 

o riešenie situácie a následkoch ekologickej katastrofy na rieke Slaná. 

 

Hlasovanie č. 4  

Prítomní: 13 

Za: 13    Proti: 0   Zdržal sa: 0   

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 7: 

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja vrátane Integrovanej územnej 

stratégie   

 

Vyjadrenie: 

O Programe hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja vrátane Integrovanej územnej 

stratégie podrobne informovala Ing. Barbora Kováčová, vedúca referátu regionálneho rozvoja 

a plánovania. Uviedla, že sa jedna o návrh a požiadala o pripomienky a doplnenia na 

zapracovanie do dokumentu. 
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Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, Ing. František Petro, Ing. Slavomír 

Zubriczky. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

Ing. František Petro: 

- položil otázku aká je kooperácia s mestom Košice, 

- uviedol, že okolité obce sú v Rade partnerstva a KSK rieši len projekty nadregionálneho 

charakteru, 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský: 

- uviedol, že pri tvorbe PHSR mesta Košice boli do programu zahrnuté aj okolité obce, mal 

by to byť systémový prístup a nemalo by to byť o jednotlivcoch, 

- k harmonizovanému štatútu Rady partnerstva uviedol, že rada nebola nikým volená, komu 

zodpovedá rada, kto bude prerozdeľovať (schvaľovať) financie, 

- skonštatoval, že kraje by mali byť posilnené z pohľadu prideľovania finančných 

prostriedkov na projekty, na druhej strane uviedol, že sa odovzdajú Rade, ktorá rozhodne,  

Ing. Slavomír Zubriczky: 

- doplnil, že nie Rade sa odovzdávajú projekty ale ministerstvu, teda v konečnom dôsledku 

rozhodne ministerstvo (decentralizácia, o nás bez nás), 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský: 

- uviedol, že bola požiadavka na doplnenie dokumentu o reakciu na  kritickú situáciu na 

Ukrajine,  

- uviedol, že je potrebné reagovať na to, že nie sme pripravení na kritické situácie (živelné 

pohromy, katastrofy, vojny, výbuchy a pod.)  - vybudovať krízové centrá, prijať systémové 

opatrenia. 

 

Na otázky zodpovedala Ing. Barbora Kováčová. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 11/2022 

Komisia berie predložený materiál na vedomie. 

 

Hlasovanie č. 5  

Prítomní:13 

Za: 13    Proti: 0   Zdržal sa: 0   

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 8: 

Informácia VVS, a.s. Košice k pripravovanému Plánu rozvoja verejných vodovodov 

a verejných kanalizácií pre územie Košického kraja na roky 2021- 2027 (bod 5/ z Plánu 

úloh Komisie ÚPŽP na I. polrok 2022) 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Ingrid Mydlová, vedúci útvaru vodohospodárskeho rozvoja, VVS, a.s. Košice informova-

la o Pláne rozvoja verejných vodovodov a verejných kanalizácií pre územie Košického kraja 

na roky 2021- 2027. Uviedla, že je to štatistický dokument a nerieši finančné prostriedky na 

realizáciu vodovodov a kanalizácií. Podľa štatistík sa nenaplnili predpoklady, čo sa týka počtu 

napojených na verejný vodovod a kanalizáciu, upozornila na veľkú rozostavanosť tejto tech-
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nickej infraštruktúry, nepostačujúce financie z environmentálneho fondu, na zastaralé projek-

ty z 90-tych rokov.  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, RNDr. Martin Smrčo, Ing. František 

Petro, Ing. Slavomír Zubriczky. 

Odišiel jeden člen komisie: 12 členov, komisia nebola uznášaniaschopná. 

Predmetom diskusie boli témy: 

- otázka k obci Čižatice, v akom stave je verejný vodovod a jeho napojenie na Starinu, 

- koncepcia budovania lokálnych zdrojov vody pre menej obcí, zohľadniť aj ekonomické 

hľadisko, 

- opätovné predkladanie žiadosti na envirofond (zvyšovanie nákladov pre obec – PD a pod.), 

- aktualizácia zákona č.369/1990 Zb. o obecnom zriadení, 

- návrh na sústredenie všetkých finančných nákladov (envirofond, štrukturálne a kohézne 

fondy)  do vodárenskej spoločnosti,  

- zmeniť systém, urobiť audit a začať tam, kde je to najviac potrebné, štát to musí 

zastrešovať a robiť koncepčne,  

- zaoberať sa cenou vody a stočného, ktorá nezodpovedá skutočným nákladom, 

- Plánu rozvoja verejných vodovodov a kanalizácií – predkladá ho okresný úrad a nie je 

prepojenosť medzi okresným úradom a krajom, kraj by ho mal schvaľovať a mal by byť 

v súlade s Koncepciou vodnej politiky Slovenska,  

- Plán rozvoja vodovodov a kanalizácií je potrebné viazať na konkrétne reálne financie, 

- stanovená a reálna cena vody, šetrenie s vodou, 

- prerozdelenie ceny vody v jednotlivých lokalitách, podľa skutočných nákladov, 

- príprava, realizácia a prevádzkovanie verejných vodovodov a kanalizácií nemá byť 

v kompetenciách obcí, štát má vytvoriť organizáciu, ktorá sa bude starať a realizovať. 

 

Na otázky zodpovedala Ing. Ingrid Mydlová. 

 

Záver: 

O bode č.8 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 9: 

Návrhy, podnety, požiadavky 

 

Neboli predložené žiadne návrhy, podnety a požiadavky. 

 

K bodu 10: 

Rôzne 

 

Predseda komisie oznámil o vzdaní sa členstva v Komisií ÚPŽP Ing. Milana Michaliča (nepo-

slanec) a Bc. Dominika Karafu (neposlanec). Poprosil členov, aby cez svoje kluby navrhli 

nových členov.  
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K bodu 11: 

Záver 

 

Predseda komisie JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský konštatoval, že program 28. rokovania 

Komisie ÚPŽP bol vyčerpaný, poďakoval členom komisie za aktívnu účasť a poprial im 

pekný deň.  

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. Ľudmila Sekeráková 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský   

predseda komisie 

 


